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Plats och tid: Sessionssalen, Kommunhuset Jokkmokk, kl. 10:00-12:35 

 

Beslutande ledamöter Roland Boman (FJK) 
Henrik Blind (MP) 
Karin Vannar (SV) 
Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK) 
Viktor Segerström (V) 
Jan Sjöberg (S) 
Eva Näslund (S) 
Birgit Meier Thunborg (M) 
Thor-Erling Andreassen (SD)  

 

Övriga närvarande:   Lars Eriksson, kommunchef 
 Marcus Sjaggo, kommunsekreterare 
 Axel Landström, ekonomichef, §§ 120-121 

Erik Fagerström, chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen, §§ 
122-125 

 
Tid och plats för  
justering:   Digitalt senast onsdagen 23 oktober 2024 
 
Paragrafer:  118 - 136 

Underskrifter: Sekreterare…………………………………………………………………………………… 
    Marcus Sjaggo 
 
  Ordförande…………………………………………………………………………………… 
    Roland Boman (FJK) 
 
  Justerande…………………………………………………………………………………….
                      Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK)            Eva Näslund (S) 
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__________________________________________________________________________________ 

ANSLAG / BEVIS 

Organ:  Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum: 2024-10-21 

Datum för anslags   Datum för anslags 
uppsättande:  2024-10-24  nedtagande:  2024-11-15 
 
Förvaringsplats för  
protokollet:   Digitalt och i kommunhuset, Jokkmokk 
 
Underskrift: 
 …………………………………………………………………………………………………………… 
  Marcus Sjaggo 
__________________________________________________________________________________ 
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 Innehållsförteckning.  

 Ärenden markerade med * hölls bakom stängda dörrar 
   

§ 118 
Val av justerare 
 
§ 119 
Godkännande av föredragningslistan 
 
§ 120  Dnr 2024:616 

 Tertialrapport 2 för 2024 
 

§ 121  Dnr 2023:413  
Jokkmokks kommuns upplåning för 2024 

 
§ 122  Dnr 2023:810 
Förslag till fastighetsförsäljning av del av Jokkmokk 9:46 och 9:47 
för industrimark 

 
§ 123  Dnr 2024:966 
Förfrågan från Jokkmokks Jakt & Fiskevårdsförening om bidrag för 
sophämtning efter Pärlälven   
 
§ 124  Dnr 2024:1078 
Utveckling av utemiljö kring Östra skolan 
 
§ 125  Dnr 2024:944 
Riktlinjer för bostadsförsörjning 2024-2026 
 
§ 126  Dnr 2024:41 
Förslag till hyresavgifter för kommunala fritids- och idrottsanläggningar 
 
§ 127  Dnr 2023:1013 
Förslag till mål och riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter i 
Jokkmokks kommun/Jåhkåmåhke kommuvnna/Jåhkåmåhki suohkan 2024-
2027 

 
§ 128  Dnr 2024:645 
Revisionsrapport- Digitalisering 
 
§ 129  Dnr 2024:1090 
Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet Mittimyran 
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§ 130  Dnr 2024:1097 
Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet Stenträsket 

 
§ 131  Dnr 2023:98 

  Val av ny ledamot i minoritetsspråksgruppen 
 

§ 132  Dnr 2020:1085 
  Motionssvar- Spara snö och bygg ut vattenledning för konstsnö 
 

§ 133  Dnr 2024:1128 
  Remissvar angående undersökningstillstånd för Ruotevare nr 101 
 

§ 134   
Anmälan av delegationsbeslut 
 

  § 135   
Övriga anmälningsärenden 
 
§ 136     
*Kommunalråden och kommunchefen informerar* 
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   § 118 
 

Val av justerare 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att till justerare utse Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK) och Eva Näslund (S). 

  ____________  
 
Ärendet 
 
Justering av protokollet från dagens sammanträde äger rum digitalt senast 
onsdagen 23 oktober. 

  

Kommunstyrelsen 20241021
(Signerat, SHA-256 77A2EFEA205F8ECCACF8E933768EF238767F706E9A65FB3DC18B3E261F5783F5)

Sida 5 av 43



                                                                                                                            Sida 6 av 42  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen                                                           2024-10-21 
_________________________________________________________________ 
 

 
 

Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  

 § 119 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
                           Kommunstyrelsen beslutar 
  
 att godkänna utsänd föredragningslistan med föreslaget tillägg. 
 ___________ 
 

Ordförande föreslår att följande ärende läggs till utsänd föredragningslista: 
 
- Remissvar angående undersökningstillstånd för Ruotevare nr 
101 (§ 133). 
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 § 120 Dnr 2024:616 
    
 Tertialrapport 2 för 2024 

 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att hålla ett extra kommunstyrelsemöte efter den strategiska 
beredningsdagen den 28 oktober för att åter behandla tertialrapporten och 
socialnämndens prognosticerade underskott. 

 ____________ 
 
 Ärendet 

  
Jokkmokks kommun upprättar två delårsrapporter under året. Årets 
andradelårsrapport avser tidsperioden 1 maj till 31 augusti. Då rapporten 
behandlar fyra månader har även delårsrapporten benämningen 
tertialbokslut (T). 
 
Innehållet i den första delårsrapportens förvaltningsberättelse är mindre 
omfattande än delårsrapport två och årsredovisningen. Delårsrapporten 
behandlar inte kommunkoncernen. I övrigt tillämpas samma 
redovisningsprinciper som vid års- och delårsbokslut som följer gällande lag 
(LKBR) och normering (RKR). 

 
Jokkmokks kommun uppvisar ett prognostiserat underskott om -1 167 tkr 
för 2024 års verksamhet efter tertialrapport 2. Budgetavvikelsen är – 5 058 
tkr.  
 
Resultatutjämningsreserven uppgår vid årsskiftet 23/24 till 10 442 tkr. 
 
Ekonomichef Axel Landström föreslår att kommunstyrelsen att 
rekommendera fullmäktige att besluta om att använda medlen för att 
balansera upp det negativa resultatet för 2024. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-06-17, § 57, att uppdra till 
socialnämnden att i samråd med kommunstyrelsen arbeta med att minska 
kostnaderna för inhyrd personal. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 108,  
 
Att uppdra till kommunstyrelsens ordförande, kommunchefen och 
ekonomichefen att analysera socialnämndens underskott till 
kommunstyrelsens möte. 
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§ 120- fortsättning 
 
Att kalla socialnämndens ordförande och socialchefen till 
kommunstyrelsen.  

 
Ärendets beredning 
 
Tertialrapport 2 för 2024. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskottets beslut 2024-09-30, § 108.  
Kommunfullmäktiges beslut 2024-06-17, § 57. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-06-03, § 51. 
Tertialrapport 1 för 2024. 
 

 Överläggningar i kommunstyrelsen 
 

Ordförande föreslår att hålla ett extra kommunstyrelsemöte efter den 
strategiska beredningsdagen den 28 oktober för att åter behandla 
tertialrapporten och socialnämndens prognosticerade underskott då mer 
tid behövs för att kunna analysera socialnämndens underskott samt att 
socialnämndens ordförande och socialchef ej hade möjlighet att delta på 
dagens möte. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
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 § 121 Dnr 2023:413 
  

Jokkmokks kommuns upplåning för 2024 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
  
att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 
kommunens skulder under år 2024 med totalt 50 000 000 kr, samt 
 
att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp 
belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 
2024. 

 ____________ 
  

Reservationer 
 
Birgit Meier Thunborg (M) anmäler skriftlig reservation mot beslutet. 
 
Ärendet 

 
För att kunna säkerställa att Jokkmokks kommuns ekonomiska åtaganden 
kan hanteras behöver kommunen en stark likviditet. En hög 
investeringstakt har medfört att kommunen behöver tillförsel av likvida 
medel i form av lån. Samtidigt behöver Jokkmokks kommun kunna hantera 
eventuella likviditetsfrågor på ett enkelt och effektivt sätt under året för att 
säkra att kommunens betalningsåtaganden kan genomföras och inte 
påverkar verksamheten negativt. 
 
Jokkmokks kommun hade vid utgången av augusti 6 370 tkr på 
kommunkontot. För att säkerställa att investeringar, leverantörs- och 
löneutbetalningar kan genomföras är det av betydelse att kommunen har 
en stark likviditet.  
 
Det är kommunfullmäktige som har rätten att fatta beslut om upplåning. 
Kommunfullmäktige kan dock föra ned rätten att fatta beslut om upplåning  
till kommunstyrelsen eller annan nämnd genom delegering av 
beslutanderätten. Delegeringen kan framgå av kommunstyrelsens eller  
nämndens reglemente men kan också finnas i ett särskilt beslut eller annan 
handling som exempelvis kommunens budget. 
 
Kommunfullmäktige får dock enligt kommunallagen inte delegera 
beslutanderätten i frågor som är av principiell beskaffenhet eller annars av  

Kommunstyrelsen 20241021
(Signerat, SHA-256 77A2EFEA205F8ECCACF8E933768EF238767F706E9A65FB3DC18B3E261F5783F5)

Sida 9 av 43



                                                                                                                            Sida 10 av 42  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen                                                           2024-10-21 
_________________________________________________________________ 
 

 
 

Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  

§ 121- fortsättning 
 
större vikt, som exempelvis frågor av större ekonomisk vikt. Dit torde de  
flesta större upplåningarna tillhöra. Det råder ett så kallat 
delegeringsförbud för dessa ärenden. Delegeringsförbudet anses dock inte 
gälla om kommunfullmäktige fattar beslut om årliga ramar för upplåning.  
 
Eftersom kommunfullmäktige då angett gränserna för de ekonomiska 
åtagandena, anses beslut om upplåning inom dessa ramar inte längre ha 
den principiella beskaffenhet som endast är förbehållet 
kommunfullmäktige. 
 
Det föreligger dock en viss skillnad mellan nyupplåning, som ökar 
kommunens skuldbörda, och omsättning av lån, som innebär en 
oförändrad skuldbörda. Det kan därför vara lämpligt, att 
kommunfullmäktige anger ramarna för såväl nyupplåning som omsättning 
av lån. Rambesluten kan lämpligen fattas i samband med beslut om 
kommunens budget. För att det tydligt skall framgå inom vilka ramar 
kommunstyrelsen fattar beslut om upplåning bör även kommunstyrelsen 
och eventuell delegat särskilja vad som är nyupplåning och omsättning av 
lån vid beslut om upplåning. 
 
Kommunstyrelsen har möjlighet att delegera rätten, att fatta beslut om lån 
till delegat enligt 6 kap. 37 § kommunallagen. Enligt 6 kap. 38 § 
kommunallagen får dock inte kommunstyrelsen delegera rätten, att fatta 
beslut i ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller 
kvalitet. Ett sådant delegeringsförbud torde dock sällan bli aktuellt vid 
upplåning då kommunfullmäktige angett ramarna. 
 
Ekonomichef Axel Landström föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 
kommunens skulder under år 2024 med totalt 50 000 000 kr. 
 
Att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp 
belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 
2024. 

 
Kommunstyrelsens beslutade 2024-09-16, § 92, att hos 
kommunfullmäktiges ordförande begära ett extra kommunfullmäktige så 
snart som möjligt. 
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§ 121- fortsättning 
 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-23, § 86, att ärendet 
återremitteras till kommunstyrelsen för ytterligare utredning och 
komplettering, att nödvändiga åtgärder vidtas omedelbart för att 
stabilisera ekonomin och att ett långsiktig plan utvecklas för att undvika 
framtida kriser och att inte nya lån upphandlas förrän alla andra möjliga 
åtgärder för att täcka underskottet har undersökts. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-09-30, § 
110: 
 
Att vid behov sälja värdepapper för maximalt 7 miljoner kr för att säkra 
likviditeten och att meddela kommunstyrelsen beslutet 
 
Att uppdra till chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen att utreda om 
investeringen i nytt tak på ridhuset i Jokkmokk kan flyttas fram till 2026 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 110. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-09-23, § 86. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-09-16, § 92. 
Tjänsteskrivelse från ekonomichef Axel Landström daterat 2024-09-13. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 122  Dnr 2023:810  

Förslag till fastighetsförsäljning av del av Jokkmokk 9:46 och 
9:47 för industrimark 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att sälja föreslaget markområde till Jokkmokks Allmek AB för 625 000 
kronor, samt   
 
att köparen står för fastighetsregleringskostnaden. 

 ____________ 
 
 Ärendet 
 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-10-16, § 138, att sälja ett markområde 
på del av Jokkmokk 9:46 och 9:47 till Jokkmokks Allmek AB för 715 000 
kronor. 
 
Företaget har nu återkopplat om att de önskar justera priset. Efter ett 
samråd så har diskussionen med köpare mynnat ut i en frågan om att 
omförhandla area och frågan om kostnader för fastighetsbildning. Efter ett 
samråd så har diskussionen med köpare mynnat ut i en frågan om att 
omförhandla area och frågan om kostnader för fastighetsbildning. 

 
Företaget bedriver verkstadsmekanisk verksamhet i lokaler som hyrs av 
Jokkmokks kommun. Företaget uppger att kapaciteten och 
utvecklingsmöjligheter begränsas idag av tillgänglig verkstadsyta. Syftet 
med köp av mark är att kunna uppföra en industrilokal om ca. 2000m² samt 
mark för logistik kring deras verksamhet. Företaget har ställt frågan om att 
förvärva fastigheten Jokkmokk 9:46. I handläggningen av ärendet har 
framkommit att delar av fastigheten blir svår att avyttra i sin helhet dels på 
grund av ledningar som passerar fastigheten, samt att det skulle kunna 
innebära hinder för andra närliggande fastigheter att få acceptabel 
tillgänglighet till de verksamheter som inryms i dessa. I dialog med 
företaget har ett förslag på markområde tagits fram där dessa hinder 
avhjälpts. Dessa åtgärder är att ledningsrätter bildas för vatten och 
avloppsledningar inom området och dessa får således ej bebyggas. 
Ledningarnas exakta lägen behöver mätas in i samband med ledningsrätt. 
Markhöjder får heller inte justeras utan dialog med ledningsägaren. 
 
Arealen på området är cirka 10 000 m² och utgörs av både råmark och  
hårdgjord yta.   
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§ 122- fortsättning 
 

Cirka 5 000 m²utgörs av hårdgjord yta och cirka 5000 m² utgörs av råmark. 
Gällande taxa för hårdgjord yta är 100 kr per m²  
Gällande taxa för råmark är 25 kr per m² 
5000m²x100 kr=500 000 kr 
5000m²x25 kr = 125 000 kr 
500 000 + 125 000 = 625 000 kr 

 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunstyrelsen besluta: 
 
Att försälja markerat markområde  till Jokkmokks Allmek AB för 625 000 
kronor.   
 
Att avgöra om säljare kan stå för kostnader för fastighetsbildning. 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 114. 
Tjänsteskrivelse chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-09-26. 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-16, § 138. 
Tjänsteskrivelse från tillväxtchef Stefan Andersson och chef för samhälls- 
och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström daterad 2023-10-12. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslut 2023-10-02, § 123 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-08-28, § 98. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Köparen 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
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 § 123 Dnr 2024:1077 
       

Förfrågan från Jokkmokks Jakt & Fiskevårdsförening om bidrag 
för sophämtning efter Pärlälven 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att avvakta med ärendet tills överläggningarna med Jokkmokks Jakt & 
Fiskevårdsförening är färdiga. 

 ___________ 
 

Ärendet 
 

Jokkmokks Jakt och Fiskevårdsförening har inkommit med en förfrågan om 
ekonomiskt stöd för sophämtning efter Pärleälven inom Jokkmokks 
kommun. Föreningen ansvarar för stuganläggningar och bedriver 
verksamhet såsom uthyrning av stugor samt försäljning av fiskekort. De har 
även tidigare mottagit bygdemedel för att rusta upp sina anläggningar. 
 
Avtalet mellan Jokkmokks kommun och Jokkmokks Jakt och Fiske som 
löpte fram till 2023-12-31 stipulerar att föreningen efter avtalets slut skulle 
stå för alla kostnader relaterade till anläggningarna på Laxholmen, inklusive 
sophantering. Kommunfullmäktige beslutade 2019 att kommunen inte 
skulle ha några ytterligare kostnader efter detta datum. Föreningens nya 
begäran om bidrag för sophämtning står därmed i strid med detta beslut. 
För tillfället betalas 10 000 kr i månaden ut löpande för sophanteringen 
men utan avtal och beslut. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunstyrelsen besluta: 
 
Att avslå begäran om bidrag för sophämtning med hänvisning till tidigare 
avtal och beslut som stipulerar att kommunen inte ska bära kostnader för 
Laxholmen efter 2023. 
 
Att överlämna ärendet till fritidsnämnden för fortsatt hantering, om 
föreningen vill framföra en begäran om föreningsstöd enligt de riktlinjer 
som gäller för sådana ansökningar. 

 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-09-30, § 
112, att uppdra till kommunstyrelsens ordförande, kommunchefen och 
chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen att med Jokkmokks Jakt &  
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§ 123- fortsättning 
 
Fiskevårdsförening diskutera en lösning för sophämtningen efter Pärlälven  
till kommunstyrelsens möte. 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 112. 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-09-17.  
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Ordförande informerar att ett första möte har hållits med Jokkmokks Jakt 
& Fiskevårdsförening och föreslår att kommunstyrelsen avvaktar med 
ärendet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
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 § 124 Dnr 2024:1078 
 

Utveckling av utemiljön kring Östra skolan 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att utarbeta en helhetsplan för utemiljön kring Östra skolan, med sikte på 
att genomföra en insats under sommaren 2025, 
 
att samhälls- och infrastrukturfunktionen samverkar med kultur och 
fritidsförvaltningen kopplat till andra intressenter i området för att 
undersöka möjligheterna till samfinansiering och gemensamt nyttjande av 
den utvecklade utemiljön,  
 
att ge uppdrag till berörda förvaltningar att genomföra en behovsanalys för 
att säkerställa att den framtida utemiljön motsvarar både skolans och 
föreningarnas långsiktiga behov, med hänsyn till hållbarhet och 
kostnadseffektivitet, samt 
 
att en underhållsplan för utemiljön tas fram. 

 ____________ 
  

Ärendet 
 
Kommunen har identifierat behov av att förbättra och utveckla utemiljön 
vid Östra skolan för elever i årskurs 4–6. I detta sammanhang finns det 
förslag om att genomföra en omedelbar insats med installation av 
exempelvis gungställningar vilket bedöms som befogat. Efter en 
bedömning av fastighetskontorets arbetsbelastning och långsiktiga 
strategiska mål, anser vi att en mer omfattande och integrerad plan för 
utemiljön kan ge större samhällsnytta på sikt. 
 
Skolan ligger i närheten av sporthall och föreningslokaler, vilket öppnar upp 
för möjligheter att skapa en utemiljö som gynnar både skolan och 
föreningslivet. Genom att ta ett helhetsgrepp och inkludera dessa aktörer i 
planeringen kan vi skapa en långsiktigt hållbar lösning som stärker både 
skolverksamheten och fritidsaktiviteterna i området. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunstyrelsen besluta: 
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§ 124- fortsättning 
 
Att utarbeta en helhetsplan för utemiljön kring Östra skolan, med sikte på 
att genomföra en insats under sommaren 2025. 
 
Att samverka med kultur och fritid kopplat till andra intressenter i området 
för att undersöka möjligheterna till samfinansiering och gemensamt 
nyttjande av den utvecklade utemiljön. 
 
Att ge uppdrag till berörda förvaltningar att genomföra en behovsanalys 
för att säkerställa att den framtida utemiljön motsvarar både skolans och 
föreningarnas långsiktiga behov, med hänsyn till hållbarhet och 
kostnadseffektivitet. 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 113. 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-09-18. 
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Thor-Erling Andreassen (SD) föreslår att en underhållsplan tas fram för 
utemiljön på Östra skolan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Kopia till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Skolchef Helen Isaksson Spik 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
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§ 125 Dnr 2024:944 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 2024-2026 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att anta föreslagna riktlinjer för bostadsförsörjning, enligt lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar, samt 
 
att även se över möjligheter för fler handikapparkeringar i samband med 
det kommande arbetet med införandet av riktlinjerna. 
____________ 

  
Ärendet 

 
Varje kommun ska med riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i 
kommunen. Syftet med planeringen ska vara att skapa förutsättningar för 
alla i kommunen att leva i goda bostäder och för att främja att 
ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och 
genomförs. Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska antas av 
kommunfullmäktige under varje mandatperiod. Förändras 
förutsättningarna för de antagna riktlinjerna ska nya riktlinjer upprättas 
och antas av kommunfullmäktige. 
 
Riktlinjerna baseras på undersökningar av den demografiska utvecklingen, 
marknadsförutsättningar och vilka bostadsbehov som inte tillgodoses på 
den lokala bostadsmarknaden. Under processens gång har diverse 
underlag och information inhämtats från olika avdelningar, det 
allmännyttiga bostadsbolaget, bank och mäklare. Utifrån detta har en 
tjänstemannastyrgrupp och en politisk styrgrupp tagit fram en 
handlingsplan uppdelad i tre övergripande mål: Goda bostäder för alla, 
Främja en diversifierad bostadsmarknad och Attraktiva bostadsmiljöer. 
Varje övergripande mål har tillhörande åtgärder där det specificeras vilken 
politisk instans som ansvarar för åtgärden och vilken funktion/avdelning 
som ansvarar för att åtgärden genomförs.  
 
De föreslagna riktlinjerna skickades på remiss till Länsstyrelsen under 
sommaren och den sammantagna slutsatsen är att riktlinjerna uppfyller 
kraven enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar och utgör 
en god grund för det fortsatta arbetet med strategisk bostadsförsörjning. 
 
Planarkitekt Matilda Johansson föreslår kommunfullmäktige besluta: 
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§ 125- fortsättning 
 
Att anta föreslagna riktlinjer för bostadsförsörjning, enligt lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 

 
 Ärendets beredning 
 

Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 115. 
Tjänsteskrivelse från planarkitekt Matilda Johansson daterad 2024-09-17. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 126 Dnr 2024:41 
 

Förslag till hyresavgifter för kommunala fritids- och 
idrottsanläggningar 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att det ska vara avgiftsfritt för ideella föreningar som har idrott för barn 
och unga i sin verksamhet, att använda Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP), 
 
att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 200 kr/timme för övriga ideella 
föreningar, och privatpersoner, 
 
att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 500 kr/timme för företag och 
utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar), 
 
att kommunala verksamheter och övriga skolverksamheter inte ska betala 
avgift till kultur- och fritidsnämnden för verksamhet vid Östras sim- och 
sporthall, ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP), 
 
att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 100 kr/timme, maximalt 3 
timmar per vecka och förening, för pensionärsföreningar, föreningars 
barnverksamhet och föreningar som verkar inom området funktionsrätt, 
 
att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 200 kr/timme för övriga 
ideella föreningar, privatpersoner och skolverksamhet med annan 
huvudman än Jokkmokks kommun, 
 
att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 500 kr/timme för företag 
och utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar), 
 
att kommunala verksamheter inte ska betala avgift till kultur- och 
fritidsnämnden för verksamhet vid Kaitumbadet, samt 
 
att pensionärsföreningar och föreningar som verkar inom området 
funktionsrätt inte ska betala avgift till kultur- och fritidsnämnden för  
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§ 126- fortsättning 
 

verksamhet vid ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 
____________ 

  
Ärendet 

 
Kultur- och fritidsnämnden behandlade 2024-03-20 ett första förslag till 
hyresavgifter för kommunala fritids- och idrottsanläggningar. Nämnden gav 
då fritidskonsulent i uppdrag att utifrån nämndens diskussioner bearbeta 
utkastet till reviderade hyresavgifter för kommunala fritids- och 
idrottsanläggningar. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-06-17, § 65, att den tillfälliga avgiften 
sätts till 100 kronor per timme, maximalt 3 timmar per vecka och förening, 
för pensionärsföreningar och föreningar som verkar inom området 
funktionshinder för badet på Kaitumgården. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 114 föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 
 
Att det ska vara avgiftsfritt för ideella föreningar som har idrott för barn 
och unga i sin verksamhet, att använda Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 200 kr/timme för övriga ideella 
föreningar, och privatpersoner. 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 500 kr/timme för företag och 
utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar). 
 
Att kommunala verksamheter och övriga skolverksamheter inte ska betala 
avgift till kultur- och fritidsnämnden för verksamhet vid Östras sim- och 
sporthall, ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 100 kr/timme för 
pensionärsföreningar, föreningars barnverksamhet och föreningar som 
verkar inom området funktionsrätt. 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 200 kr/timme för övriga  
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§ 126- fortsättning 
 
ideella föreningar, privatpersoner och skolverksamhet med annan 
huvudman än Jokkmokks kommun. 

 
Att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 500 kr/timme för företag 
och utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar). 
 
Att kommunala verksamheter inte ska betala avgift till kultur- och 
fritidsnämnden för verksamhet vid Kaitumbadet. 
 
Att pensionärsföreningar och föreningar som verkar inom området 
funktionsrätt inte ska betala avgift till kultur- och fritidsnämnden för 
verksamhet vid ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 

 
 Ärendets beredning 

 
Kommunstyrelsens arbets- och tillutskotts beslut 2024-09-30, § 116. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 114. 
Tjänsteskrivelse från fritidskonsulent Elsa Lindholm Blind daterad 2024-08-
14. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-06-17, § 65. 
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Ordförande föreslår, med instämmande av Henrik Blind (MP), att 
hyresavgifterna för Kaitumbadet för 100 kr/timme för 
pensionärsföreningar, föreningars barnverksamhet och föreningar som 
verkar inom området funktionsrätt gäller maximalt 3 timmar per vecka och 
förening. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 127                  Dnr 2023:1013 

Förslag till mål och riktlinjer för arbetet med 
nationella minoriteter i Jokkmokks 
kommun/Jåhkåmåhke kommuvnna/Jåhkåmåhki 
suohkan 2024-2027 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att avvakta med ärende tills att socialnämnden kommit in med sitt 
yttrande. 
______________________ 
 
Ärendet 
Enligt Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk 5 b § 
så ska kommuner och regioner anta mål och riktlinjer för sitt 
minoritetspolitiska arbete. 
 
Minoritetsspråksgruppen har arbetat fram förslag på nya mål- och 
riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter i Jokkmokks 
kommun/Jåhkåmåhke kommuvnna/Jåhkåmåhki suohkan 2024-2027. De 
uppdaterade förslaget till mål- och riktlinjerna är mer omfattande och 
detaljerat formulerade än det som gällde 2021-2023. 
 
Minoritetsspråksgruppen kunde dock inte komma till någon konsensus om 
det ska utses en permanent ordförande i samrådsgruppen och överlämnar 
denna fråga till kommunstyrelsen att bestämma. 
 
Arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-01-29, § 16, att remittera 
förslaget till mål- och riktlinjerna till nämnderna för synpunkter. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2024-02-27, § 11, att yttra sig i 
enlighet med skolchefens förslag. 
 
Samhällsbyggarnämnden beslutade 2024-03-21, § 29, att föreslå att 
kommunfullmäktige antar mål- och riktlinjerna. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslutade 2024-05-20, § 70, 
att avvakta med ärendet till kultur- och fritidsnämnden och socialnämnden 
inkommit med yttranden. 
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§ 127- fortsättning 
 
Socialnämnden beslutade 2024-09-03, § 64, att ta socialtjänstens yttrande i 
beaktande avseende förslag Mål- och riktlinjer för arbetet med nationella 
minoriteter i Jokkmokks kommun 2024-2027. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 124, att anta förslaget 
till yttrande från kultur- och fritidschefen gällande förslaget till mål- och 
riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 117, 
att be socialnämnden förtydliga sitt yttrande med tanke på att det enligt 
lagstiftningen är en rättighet för en enskild att få hela eller väsentlig del av 
äldreomsorgen på samiska. 

Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 117. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 124. 
Socialnämndens beslut 2024-09-03, § 64. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 70. 
Samhällsbyggarnämndens beslut 2024-03-21, § 29. 
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2024-02-27, § 11. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-01-29, § 16. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-01- 
15. 
Förslag till mål och riktlinjer. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Kopia till 
Socialnämnden 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
Socialchef Björn Wäst 
Socialt ansvarig samordnare Anita Larsson 
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 § 128 Dnr 2024:645 
 

Revisionsrapport- Digitalisering 
 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
att integrera digitaliseringsarbetet i kommunens målstyrning, 
verksamhetsplan och årsredovisning kommer att innebära mer 
strukturerade och långsiktiga ekonomiska planeringsmöjligheter, vilket kan 
leda till kostnadsbesparingar och effektivisering på sikt. Det skapar också en 
möjlighet att systematiskt följa upp och säkerställa högre kvalitet i tjänster 
och processer. På kompetensområdet innebär det ett ökat fokus på 
strategisk kompetensförsörjning, kompetensutveckling och tvärfunktionellt 
samarbete, vilket stärker kommunens möjligheter att lyckas med 
digitaliseringen. 

 

 
Ärendet 

 
Revisionen har genomfört en granskning av kommunens arbete med 
digitalisering. Granskningen har inriktats mot styrning, 
kompetensutveckling, uppföljning och åtgärder. 
 
Utifrån genomförd granskning är revisorerna samlade bedömning att 
kommunstyrelsen inte helt säkerställt att arbetet med digitalisering bedrivs 
med tillräcklig intern kontroll. 
 
Efter genomförd granskning lämnar vi följande rekommendationer till 
kommunstyrelsen: 
 
-Tydliggör hur digitaliseringsstrategin ska följas upp av kommunstyrelsen 
-Tydliggör hur nämnderna förväntas omsätta digitaliseringsstrategin i sin 
planering och uppföljning. 
-Säkerställ att kompetensutveckling inom verksamhetsutveckling med hjälp 
av digitalisering kommer alla medhjälpare till del. 
-Överväg att skapa forum för att sprida kunskaps till medarbetare om olika 
verksamheters digitaliseringsinsatser. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-05-20, § 66, 
att uppdra till kommunchefen att utreda ärendet och komma med förslag på 
åtgärder. 

 
Kommunchef Lars Eriksson har berett ärendet. 
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§ 128- fortsättning 
 

Kommunchefens förslag är att bättre använda kommunens ordinarie 
strukturer som målbeskrivning och verksamhetsplan för att där styra, följa 
upp, omsätta digitaliseringsstrategin i planering. Ordinarie strukturer är 
kända och etablerade i organisationen och därmed vedertagna som metod. 
 
Att integrera digitaliseringsarbetet i kommunens målstyrning, 
verksamhetsplan och årsredovisning kommer att innebära mer 
strukturerade och långsiktiga ekonomiska planeringsmöjligheter, vilket kan 
leda till kostnadsbesparingar och effektivisering på sikt. Det skapar också en 
möjlighet att systematiskt följa upp och säkerställa högre kvalitet i tjänster 
och processer. På kompetensområdet innebär det ett ökat fokus på 
strategisk kompetensförsörjning, kompetensutveckling och tvärfunktionellt 
samarbete, vilket stärker kommunens möjligheter att lyckas med 
digitaliseringen. 

 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 118. 
Tjänsteskrivelse från kommunchef Lars Eriksson daterad 2024-09-17. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 66. 
Skrivelse från revisorerna daterad 2024-04-08. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Revisorerna 
Kommunchef Lars Eriksson 
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 § 129 Dnr 2024:1090 
 

Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Mittimyran 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 

 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Mittimyran från länsstyrelsen. 

Ett förslag till yttrande har tagits fram. 

Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av 
naturreservatet Mittimyran, men betonar vikten av att synliggöra 
naturreservatet på väl planlagda platser för allmänheten för att främja 
friluftsliv, rekreation och naturturism.  

Trots att det inte verkar finns markerade stigar eller andra anordningar för 
friluftslivet, är kommunen positiv till att länsstyrelsen regelbundet föreslår 
att utvärdera behovet av sådana anläggningar för att underlätta friluftsliv 
och förebygga slitage på naturen. 

Jokkmokks kommun vill poängtera att då privata markägare berörs, är det 
viktigt att dessa har fortsatt tillgång till området på ett sådant sätt att det 
inte försvårar åtkomsten.  

Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar besökare om 
sophantering via reservatets informationstavlor, hemsidan och appen 
Naturkartan för att minska nedskräpning. 

Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering inte ska ske 
inom naturreservat. 

Ärendets beredning 

Förslag till yttrande. 
Förslag bildande av naturreservatet Mittimyran inkommit 2024-09-25. 
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§ 129- fortsättning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 130 Dnr 2024:1097 
 

Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Stenträsket 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 

 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Stenträsket från länsstyrelsen. 

Ett förslag till yttrande har tagits fram. 

Jokkmokks kommun har inga invändningar när det gäller bildande av 
naturreservatet Stenträsket, men Jokkmokks kommun har några 
kommentarer.  

Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av 
naturreservatet Stenträsket, men betonar vikten av att synliggöra 
naturreservatet på väl planlagda platser för allmänheten för att främja 
friluftsliv, rekreation och naturturism.  

Trots att det inte verkar finns markerade stigar eller andra anordningar för 
friluftslivet, är kommunen positiv till att länsstyrelsen regelbundet föreslår 
att utvärdera behovet av sådana anläggningar för att underlätta friluftsliv 
och förebygga slitage på naturen. 

Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar besökare om 
sophantering via reservatets informationstavlor, hemsidan och appen 
Naturkartan för att minska nedskräpning. 

Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering inte ska ske 
inom naturreservat. 

Ärendets beredning 

Förslag till yttrande. 
Förslag bildande av naturreservatet Stenträsket inkommit 2024-09-30. 
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§ 130- fortsättning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 131 Dnr 2023:98 
 

Val av ny ledamot i minoritetsspråksgruppen 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att ånyo bordlägga ärendet. 

 ____________ 
  

Ärendet 
 
Kommunstyrelsen har att utse en ny ledamot i minoritetsspråksgruppen 
efter Catharina Thuresdotter (S) som avsagt sig sin plats. 
Minoritetsspråksgruppen är kommunens samrådsgrupp i arbetet med 
nationella minoriteter. 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-09-16, § 114. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
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 § 132 Dnr 2020:1085 
 

Motionssvar – Spara snö och bygg ut vattenledning för 
konstsnö 

  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att inkludera förslaget avseende konstsnöanläggning runt halva 
Talvatissjön i den investerings- och underhållsplan som ska tas fram inom 
kultur- och fritidsnämnden, samt 
 
att motionen därmed anses besvarad. 

 ____________ 
 

Ärendet 
 

En motion har inkommit från Karin Vannar och Fia Kaddik (bägge SV). 
 

Vårt förslag är att bygga ut en befintlig vattenledningsbana runt sjön 
Talvatis/Dalváddis slingan 3 km. Dels är det närheten till sjön som gör det 
möjligt att tillverka konstsnö. Samt att även införskaffa snötäckdukar som 
Kåbdalis har, för att man ska kunna spara snö. 
 
Eftersom Jokkmokks Skidklubb är landets äldsta klubb borde vi också 
kunna göra en sådan investering för att komma igång tidigare med 
längdskidåkning för våra barn- och ungdomar och seniorer. Men även för 
övriga skidåkare i landet. 
 
Kan Idre, Bruksvallarna och Kåbdalis kan vi också komma igång med ännu 
mer snötillverkning och sparande av snö. 
 
Vi föreslår: 
 
-Att bygga en vattenledningsbana runt sjön Talvatis/Dalváddis, 3 
kilometerslingan för tillverkning av konstsnö. 
-Att införskaffa täckdukar för lagring av snö som körs ut med pistmaskin 
på hösten.  
 
Fritidschef Ann Enberg har berett motionen. 
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§ 132- fortsättning 
 
Säsongen 2020 började snötillverkningen tidigt och det sammanföll med 
att kommunens nya pistmaskin levererades.  

 
Pistmaskinen kördes under perioden med snötillverkning ca 80 timmar, 
förbrukningen av diesel vid körning i konstsnö är ca 25 l/timme, utöver 
det tillkommer kostnader för vaktmästarna. Totalt kostade 
snötillverkningen kultur- och fritid 43 000 kr. 
 
Jokkmokks Skidklubb införde spåravgift, det är ett beslut som sektionen 
tog utan att kontakta Jokkmokks kommun, vi får inte glömma att 
anläggningen ägs och sköts av Jokkmokks kommun och anläggningen är 
till i första hand våra medborgare som gratis ska kunna utnyttja 
anläggningen, ska en avgift tas ut bör det beslutet tas av kultur- och 
fritidsnämnden och där efter kommunfullmäktige. 
 
Kontakt har tagits med Luleå Kommun kultur- och fritid som har en 
konstsnötillverkning på Ormberget. När Luleå kommun för 10 år sedan 
gjorde en konstsnöslinga på 2,5 km kostade det 5,8 miljoner, de tar 
vattnet från fjärden nedanför Ormberget där det byggdes ett pumphus, 
de har 3 snökanoner. När snön sedan är gjord har dom traktor som kör ut 
snön efter banan och pistmaskinen planar ut snön så att det blir 20–30 cm 
tjocklek. Även brunnar har gjorts för avrinning. För att starta 
tillverkningen ska det under 3 – 4 dagar vara -4 till -5 C. 
 
Kontakt har tagits med gatukontoret i Jokkmokk, ska vattenrör grävas ner 
efter spåret måste även här ett pumphus byggas så att vattnet trycks runt 
ett förslag är att vi kan ha brandposter där snökanonerna kan kopplas på. 
 
Beräknad kostnad 1 500 – 2 000 kr/m totalt 4,5 – 6 miljoner inga 
kostnader för snökanoner inräknad. 
 
Kontakt har tagits även med Kåbdalis Skidliftar ang. täckdukar dessa 
importeras från Italien och enligt Johan Gunnarstedt bör man kontakta 
någon som sparar snö för att få de rätta tipsen för att klara av att spara 
snö. Någonstans måste vi även hitta ytan där vi kan spara snön, helst inte 
på skidstadion. 
 
Fritidschef Ann Enberg föreslår: 
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§ 132- fortsättning 
 

Att ej avsätta pengar till en permanent konstsnöanläggning runt 
Talvatissjön, kostnaden är alldeles för hög i proportion till skidspårens 
användande. 
 
Att ej avsätta pengar till att spara snö. 

 
Att avsätta 50 000 kronor till att täcka kostnaderna för maskinen och 
vaktmästarna under perioden som konstsnö produceras. 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-11-01, § 74, att återremittera ärendet 
för en ta fram en konsekvensanalys på att ej genomföra förslaget och 
utreda hur många som åker skidor på spåret. 
 
Fritidskonsulent Ann Enberg har berett återremissen. 
 
Kultur- och fritid har haft en besöksräknare (ecocounter) utsatt efter ett av 
skidspåren i Talvatis området under perioden 2022-01-01 – 2022-04-27.  
 
Det finns flera spår i området men vi har valt att sätta räknaren lite längre 
bort från skidstadion, men efter elljusspåret, det viktiga är att räknaren 
inte flyttats utan den har varit placerad på samma plats i nästan 4 
månader, vilket innebär att det blir en rättvis bild över det spårets 
besökare. 
Besöksräknaren har registrerat 2 482 besök. Systemet har räknat ut att ett 
dagligt medelvärde är 21 st. 

 
Jämför vi månaderna med varandra ser vi att januari har flest antal 
besökare 870 medelvärde 28 st. Flest antal besökare söndag 23 januari 
med 55 st. 
 
Februari 621 besök, medelvärde 22 och flest antal besökare 8 februari med 
53 besök, färre besök under februari men har ett mindre antal dagar än 
andra månader. 
 
Mars 671 besök, medelvärde 22 och flest antal besökare 25 mars med 63 
besök, temperaturen var mellan -2 - + 5., dagen före Nordenskiölds loppet 
så då var det säkert några tävlande som var och provade spåret. 
April 267 besök, medelvärde 10 och flest besökare 11 april med 26 besök. 
 
Hur vi ska analysera varför antalet besökare minskar, kan vara så enkelt att 
i januari ska vi alla försöka börja ett nytt liv och röra på oss mer och sedan  
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§ 132- fortsättning 
 
kommer verkligheten i kapp oss, eller att skidåkarna ska åka vasaloppet 
men då borde det ha varit ungefär lika många i februari som i januari. Av 
alla som åkt i spåret har ett antal åkt mer än ett varv vid varje tillfälle.  
 
Självklart vore det bra för barn och ungdomar att komma på snö tidigt, 
men är det motiverat bygga upp en permanent konstsnöanläggning? Om 
medeltalen för anläggningen ligger mellan 10 – 28 besök/månad och flest 
besökare är dagen innan Nordenskiöldloppet med 63 besök då är det inte 
realistiskt att kosta på 4 - 6 miljoner? 

 
Kostnaden för en anläggning som planeras att hålla i 20 år till en kostnad av 
6 miljoner blir avskrivningen 300 000 kr/år till det tillkommer internräntan 
som nästa år är 1,25% men enligt ekonomikontoret kan den  
troligtvis bli högre, mest troligt hamnar kostnaden under kultur- och 
fritidsnämnden som måste hitta den utgiften inom sin ram. 
 
Andra alternativ kan vara att föreningar som har skidträning för barn- och 
ungdom kan söka bidrag från Jokkmokks kommun till träningsläger. 
 
Fritidskonsulent Ann Enberg föreslår: 

 
Att ej avsätta pengar till en permanent konstsnöanläggning runt 
Talvatissjön, kostnaden är alldeles för hög i proportion till skidspårens 
användande, och 
 
Att ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att titta över bidragen för 
Idrottsutveckling till föreningar, se över möjligheten till att ge bidrag till 
träningsläger för barn- och ungdomar till närmaste konstsnöanläggning i 
Norrbotten i början av säsongen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-13, § 37, att återremittera 
ärendet för att utreda kostnaden och möjligheten att bygga en 
konstsnöanläggning runt halva Talvatissjön. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 117: 
 
Att inkludera förslaget avseende konstsnöanläggning runt halva 
Talvatissjön i den investerings- och underhållsplan som ska tas fram inom 
kultur- och fritidsavdelningen. 
 
Att motionen därmed anses besvarad. 
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§ 132- fortsättning 
 

Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 119. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 117. 
Tjänsteskrivelse från fritidskonsulent Elsa Lindholm Blind daterad 2024-08-
05. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-06-13, § 37. 
Kommunstyrelsens beslut 2022-05-30, § 79. 
Tjänsteskrivelse från fritidskonsulent Ann Enberg. 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-11-01, § 74. 
Kommunstyrelsens beslut 2021-09-13, § 126. 
Tjänsteskrivelse från fritidschef Ann Enberg daterad 2021-07-05. 
Kommunfullmäktiges beslut 2020-12-14, § 112. 
Motion från Karin Vannar och Fia Kaddik (bägge SV) inkommen 2020-12-
14. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 133 Dnr 2024:1128 

Remissvar angående undersökningstillstånd för Ruotevare nr 
101 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 

 
Ärendet 

Remiss angående undersökningstillstånd för område Ruoutevare nr 101 har 
inkommit till Jokkmokks kommun. Området för undersökningstillståndet 
ligger inom Kvikkjokk-Kabla fjällurskogs naturreservat. 

 
Ett förslag till yttrande har tagits fram. 

 
Först några reflektioner. Bergsstatens funktion uppfattar vi i Jokkmokk, är 
att tillstyrka alla undersökningstillstånd som dyker upp och berör 
Jokkmokks kommun. Jokkmokks kommun har svarat på ett antal remisser 
de senaste åren med ett litet medskick som handlar om att när tillstånd 
beviljas så skall information gå ut till Jokkmokks kommun, berörda 
markägare och markanvändare. (Se nedan). 
 
Bergsstatens respons på denna hovsamma begäran är att likna med att de 
”skickar fingret” till Jokkmokks kommun. Bergsstatens fullständiga 
ignorerande av Jokkmokks kommuns begäran kan knappast anses värdigt 
en statlig myndighet. Här ställer vi från Jokkmokks kommun frågande till 
denna nonchalans mot oss och kräver en förklaring. 
 
Så till ärendet om Ruoutevare. I handlingarna så hänvisar till allabolag.se 
för att ta del av det sökande företagets status. Det finns dock inte med i 
det underlag som Jokkmokks kommun erhållit. Vid en slagning på 
allabolag.se så framkommer det att företaget är ett s.k. 25.000 
kronorsbolag. Det finns registrerat F-skattsedel 2023-02-16. Däremot ingen 
momsregistrering. Bolaget visar heller inte upp någon omsättning eller 
något eget kapital förutom insatsen vid bolagsbildningen. I företaget finns 
en person registrerad som både VD och enda styrelseledamot. I övrigt 
ingen anställd. 
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§ 133- fortsättning 
 
Jokkmokks kommun säger nej till företagets ansökan om 
undersökningstillstånd av ett antal anledningar. 
 
Området i fråga ingår Kvikkjokk-Kabla Fjällurskogsreservat. Det anses höra 
till den fjällnära regionens mest skyddsvärda områden. Inga vägar bryter in 
i området och Jokkmokks kommun avstyrker alla förfrågningar om sådana. 
Området är viktigt för den renskötsel som bedrivs i området och här pågår 
en årlig dialog mellan kommunen och berörd sameby om hur vi hanterar 
det, för att undvika och minimera påverkan. 
 
Det är också ett viktigt område för många kommunmedborgares rekreation 
och friluftsliv. 
 
Det företag som söker visar ingenstans att det finns kunskap, 
lokalkännedom eller ekonomi för det sökta undersökningstillståndet. 
Här nedan följer också de små anslag till information och krav som vi 
begärt vid tidigare remissvar och som Bergsstaten aldrig tagit någon som 
helst notis om. Dessa gäller även i detta fallet som vi bestämt avstyrker. 
 
• Om Bergsstaten ger tillstånd så skall dialog föras med rennäringen 

innan arbetet påbörjas. 
• Det skall redovisas hur återställning vad gäller markpåverkan ska ske, 

samt ekonomiska medel för detta ska finnas deponerat hos berörd 
myndighet. 

• Hur ersättning till markägare och markanvändare sker ska redovisas 
innan undersökningarna inleds. 

• Företaget ska bekosta och tillhandahålla information till berörda 
markägare/markanvändare samt Jokkmokks kommun innan 
undersökningarna startar.  

• Företaget ska bekosta syn av området med berörda 
markägare/markanvändare och Jokkmokks kommun när 
undersökningarna är färdiga för att parterna ska kunna se att 
återställningsarbetena har utförts och att ingen oförutsedd skada har 
lämnats inom obehandlad.  

 
Därför säger Jokkmokks kommun bestämt nej till denna ansökan om 
undersökningstillstånd. 
 
Ärendets beredning 
 
Förslag till remissvar. 
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§ 133- fortsättning 
 
Remiss på undersökningstillstånd för Ruotevare nr 101. 

 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Birgit Meier Thunborg (M) yttrar sig över utformningen av yttrandet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg 
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 § 134 
 
Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att lägga ärendet till handlingarna. 
____________  
 
Ärendet 

 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
 
1.09 Beslut om yttrande av större betydelse till myndighet som inte ska 
beslutas av andra 
 
Beslut 2024-09-30, § 120, Yttrande över förslag till bildande av 
naturreservatet Snipalandet 
 
Beslut 2024-09-30, § 121, Yttrande över förslag till bildande av 
naturreservatet Brännlandet 
 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman 
 
1.12 Övrigt yttrande av betydelse som på grund av ärendets innehåll kan 
bedömas utan behandling i kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
 
Yttrande på avgränsningssamråd gällande ny markförlagd vätgasledning 
mellan Letsi och Luleå 
 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
 
1.14 Beslut om remittering av motion och medborgarförslag till vederbörlig 
handläggare, nämnd eller kommunalt bolag 
 
Medborgarförslag – Spånga Jarrestigen (dnr 2024:1006) 
Beslut: Ärendet bereds av fritidskonsulent Elsa Lindholm Blind och besvaras 
av kommunstyrelsen 
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 § 135 

Övriga anmälningsärenden 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna.  
_____________  
 
Ärendet 
 
Nedanstående delgivningar anmäls till sammanträdet.  
 
1.     Från Riksantikvarieämbetet 

- Yttrande angående ansökan om nätkoncession för ledningen 
Porjusberget-Naalojärvi i Jokkmokk 

 
2.     Från Länsstyrelsen 

- Beslut av avslå bygdemedelsansökan gällande byte av tak till 
Talvatisgården då den redan genomförts vid ansökningstillfället 

 
3.    Från Gällivare kommun 

- Redovisning årsplanering/verksamhetsuppföljning från Lapplands 
överförmyndarnämnd 

 
4.  Från Samernas Utbildningscentrum 

 -  Skrivelse om verksamhetsbidrag för 2025 
 

5.  Från kommunfullmäktige 
 -  Beslut 2024-09-23, § 87, beslut att utse Marina Eriksson (S) som ny 
ersättare i kommunstyrelsen 

 
6.  Från kultur- och fritidsnämnden 

 -  Beslut 2024-09-03, § 130, uppföljning av internkontrollplan 2024 
 

7.  Från kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
 -  Beslut 2024-09-30, § 107, beslut att meddela kommunstyrelsen 
angående underskott i budgeten för feriearbetena 
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 § 136 

 Kommunalråden och kommunchefen informerar 
 
  Kommunstyrelsen beslutar 
 
  att lägga informationen till handlingarna. 

____________  
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 

 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK), kommunstyrelsens 
vice ordföranden Henrik Blind (MP) och kommunchef Lars Eriksson 
informerar om senaste tidens arbete.  
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Plats och tid: Sessionssalen, Kommunhuset Jokkmokk, kl. 10:00-12:35 


 


Beslutande ledamöter Roland Boman (FJK) 
Henrik Blind (MP) 
Karin Vannar (SV) 
Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK) 
Viktor Segerström (V) 
Jan Sjöberg (S) 
Eva Näslund (S) 
Birgit Meier Thunborg (M) 
Thor-Erling Andreassen (SD)  


 


Övriga närvarande:   Lars Eriksson, kommunchef 
 Marcus Sjaggo, kommunsekreterare 
 Axel Landström, ekonomichef, §§ 120-121 


Erik Fagerström, chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen, §§ 
122-125 


 
Tid och plats för  
justering:   Digitalt senast onsdagen 23 oktober 2024 
 
Paragrafer:  118 - 136 


Underskrifter: Sekreterare…………………………………………………………………………………… 
    Marcus Sjaggo 
 
  Ordförande…………………………………………………………………………………… 
    Roland Boman (FJK) 
 
  Justerande…………………………………………………………………………………….
                      Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK)            Eva Näslund (S) 
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__________________________________________________________________________________ 


ANSLAG / BEVIS 


Organ:  Kommunstyrelsen 


Sammanträdesdatum: 2024-10-21 


Datum för anslags   Datum för anslags 
uppsättande:  2024-10-24  nedtagande:  2024-11-15 
 
Förvaringsplats för  
protokollet:   Digitalt och i kommunhuset, Jokkmokk 
 
Underskrift: 
 …………………………………………………………………………………………………………… 
  Marcus Sjaggo 
__________________________________________________________________________________ 
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 Innehållsförteckning.  


 Ärenden markerade med * hölls bakom stängda dörrar 
   


§ 118 
Val av justerare 
 
§ 119 
Godkännande av föredragningslistan 
 
§ 120  Dnr 2024:616 


 Tertialrapport 2 för 2024 
 


§ 121  Dnr 2023:413  
Jokkmokks kommuns upplåning för 2024 


 
§ 122  Dnr 2023:810 
Förslag till fastighetsförsäljning av del av Jokkmokk 9:46 och 9:47 
för industrimark 


 
§ 123  Dnr 2024:966 
Förfrågan från Jokkmokks Jakt & Fiskevårdsförening om bidrag för 
sophämtning efter Pärlälven   
 
§ 124  Dnr 2024:1078 
Utveckling av utemiljö kring Östra skolan 
 
§ 125  Dnr 2024:944 
Riktlinjer för bostadsförsörjning 2024-2026 
 
§ 126  Dnr 2024:41 
Förslag till hyresavgifter för kommunala fritids- och idrottsanläggningar 
 
§ 127  Dnr 2023:1013 
Förslag till mål och riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter i 
Jokkmokks kommun/Jåhkåmåhke kommuvnna/Jåhkåmåhki suohkan 2024-
2027 


 
§ 128  Dnr 2024:645 
Revisionsrapport- Digitalisering 
 
§ 129  Dnr 2024:1090 
Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet Mittimyran 







                                                                                                                            Sida 4 av 42  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen                                                           2024-10-21 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


 
§ 130  Dnr 2024:1097 
Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet Stenträsket 


 
§ 131  Dnr 2023:98 


  Val av ny ledamot i minoritetsspråksgruppen 
 


§ 132  Dnr 2020:1085 
  Motionssvar- Spara snö och bygg ut vattenledning för konstsnö 
 


§ 133  Dnr 2024:1128 
  Remissvar angående undersökningstillstånd för Ruotevare nr 101 
 


§ 134   
Anmälan av delegationsbeslut 
 


  § 135   
Övriga anmälningsärenden 
 
§ 136     
*Kommunalråden och kommunchefen informerar* 
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   § 118 
 


Val av justerare 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att till justerare utse Tommy Isaksson Rensfeldt (FJK) och Eva Näslund (S). 


  ____________  
 
Ärendet 
 
Justering av protokollet från dagens sammanträde äger rum digitalt senast 
onsdagen 23 oktober. 
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 § 119 
 


Godkännande av föredragningslistan  
 
                           Kommunstyrelsen beslutar 
  
 att godkänna utsänd föredragningslistan med föreslaget tillägg. 
 ___________ 
 


Ordförande föreslår att följande ärende läggs till utsänd föredragningslista: 
 
- Remissvar angående undersökningstillstånd för Ruotevare nr 
101 (§ 133). 
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 § 120 Dnr 2024:616 
    
 Tertialrapport 2 för 2024 


 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att hålla ett extra kommunstyrelsemöte efter den strategiska 
beredningsdagen den 28 oktober för att åter behandla tertialrapporten och 
socialnämndens prognosticerade underskott. 


 ____________ 
 
 Ärendet 


  
Jokkmokks kommun upprättar två delårsrapporter under året. Årets 
andradelårsrapport avser tidsperioden 1 maj till 31 augusti. Då rapporten 
behandlar fyra månader har även delårsrapporten benämningen 
tertialbokslut (T). 
 
Innehållet i den första delårsrapportens förvaltningsberättelse är mindre 
omfattande än delårsrapport två och årsredovisningen. Delårsrapporten 
behandlar inte kommunkoncernen. I övrigt tillämpas samma 
redovisningsprinciper som vid års- och delårsbokslut som följer gällande lag 
(LKBR) och normering (RKR). 


 
Jokkmokks kommun uppvisar ett prognostiserat underskott om -1 167 tkr 
för 2024 års verksamhet efter tertialrapport 2. Budgetavvikelsen är – 5 058 
tkr.  
 
Resultatutjämningsreserven uppgår vid årsskiftet 23/24 till 10 442 tkr. 
 
Ekonomichef Axel Landström föreslår att kommunstyrelsen att 
rekommendera fullmäktige att besluta om att använda medlen för att 
balansera upp det negativa resultatet för 2024. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-06-17, § 57, att uppdra till 
socialnämnden att i samråd med kommunstyrelsen arbeta med att minska 
kostnaderna för inhyrd personal. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 108,  
 
Att uppdra till kommunstyrelsens ordförande, kommunchefen och 
ekonomichefen att analysera socialnämndens underskott till 
kommunstyrelsens möte. 
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§ 120- fortsättning 
 
Att kalla socialnämndens ordförande och socialchefen till 
kommunstyrelsen.  


 
Ärendets beredning 
 
Tertialrapport 2 för 2024. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskottets beslut 2024-09-30, § 108.  
Kommunfullmäktiges beslut 2024-06-17, § 57. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-06-03, § 51. 
Tertialrapport 1 för 2024. 
 


 Överläggningar i kommunstyrelsen 
 


Ordförande föreslår att hålla ett extra kommunstyrelsemöte efter den 
strategiska beredningsdagen den 28 oktober för att åter behandla 
tertialrapporten och socialnämndens prognosticerade underskott då mer 
tid behövs för att kunna analysera socialnämndens underskott samt att 
socialnämndens ordförande och socialchef ej hade möjlighet att delta på 
dagens möte. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
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 § 121 Dnr 2023:413 
  


Jokkmokks kommuns upplåning för 2024 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
  
att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 
kommunens skulder under år 2024 med totalt 50 000 000 kr, samt 
 
att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp 
belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 
2024. 


 ____________ 
  


Reservationer 
 
Birgit Meier Thunborg (M) anmäler skriftlig reservation mot beslutet. 
 
Ärendet 


 
För att kunna säkerställa att Jokkmokks kommuns ekonomiska åtaganden 
kan hanteras behöver kommunen en stark likviditet. En hög 
investeringstakt har medfört att kommunen behöver tillförsel av likvida 
medel i form av lån. Samtidigt behöver Jokkmokks kommun kunna hantera 
eventuella likviditetsfrågor på ett enkelt och effektivt sätt under året för att 
säkra att kommunens betalningsåtaganden kan genomföras och inte 
påverkar verksamheten negativt. 
 
Jokkmokks kommun hade vid utgången av augusti 6 370 tkr på 
kommunkontot. För att säkerställa att investeringar, leverantörs- och 
löneutbetalningar kan genomföras är det av betydelse att kommunen har 
en stark likviditet.  
 
Det är kommunfullmäktige som har rätten att fatta beslut om upplåning. 
Kommunfullmäktige kan dock föra ned rätten att fatta beslut om upplåning  
till kommunstyrelsen eller annan nämnd genom delegering av 
beslutanderätten. Delegeringen kan framgå av kommunstyrelsens eller  
nämndens reglemente men kan också finnas i ett särskilt beslut eller annan 
handling som exempelvis kommunens budget. 
 
Kommunfullmäktige får dock enligt kommunallagen inte delegera 
beslutanderätten i frågor som är av principiell beskaffenhet eller annars av  







                                                                                                                            Sida 10 av 42  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen                                                           2024-10-21 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


§ 121- fortsättning 
 
större vikt, som exempelvis frågor av större ekonomisk vikt. Dit torde de  
flesta större upplåningarna tillhöra. Det råder ett så kallat 
delegeringsförbud för dessa ärenden. Delegeringsförbudet anses dock inte 
gälla om kommunfullmäktige fattar beslut om årliga ramar för upplåning.  
 
Eftersom kommunfullmäktige då angett gränserna för de ekonomiska 
åtagandena, anses beslut om upplåning inom dessa ramar inte längre ha 
den principiella beskaffenhet som endast är förbehållet 
kommunfullmäktige. 
 
Det föreligger dock en viss skillnad mellan nyupplåning, som ökar 
kommunens skuldbörda, och omsättning av lån, som innebär en 
oförändrad skuldbörda. Det kan därför vara lämpligt, att 
kommunfullmäktige anger ramarna för såväl nyupplåning som omsättning 
av lån. Rambesluten kan lämpligen fattas i samband med beslut om 
kommunens budget. För att det tydligt skall framgå inom vilka ramar 
kommunstyrelsen fattar beslut om upplåning bör även kommunstyrelsen 
och eventuell delegat särskilja vad som är nyupplåning och omsättning av 
lån vid beslut om upplåning. 
 
Kommunstyrelsen har möjlighet att delegera rätten, att fatta beslut om lån 
till delegat enligt 6 kap. 37 § kommunallagen. Enligt 6 kap. 38 § 
kommunallagen får dock inte kommunstyrelsen delegera rätten, att fatta 
beslut i ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller 
kvalitet. Ett sådant delegeringsförbud torde dock sällan bli aktuellt vid 
upplåning då kommunfullmäktige angett ramarna. 
 
Ekonomichef Axel Landström föreslår kommunfullmäktige besluta: 
 
Att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att nyupplåna, dvs. öka 
kommunens skulder under år 2024 med totalt 50 000 000 kr. 
 
Att kommunstyrelsen under år 2024 har rätt att omsätta lån, dvs. låna upp 
belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 
2024. 


 
Kommunstyrelsens beslutade 2024-09-16, § 92, att hos 
kommunfullmäktiges ordförande begära ett extra kommunfullmäktige så 
snart som möjligt. 
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§ 121- fortsättning 
 


Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-23, § 86, att ärendet 
återremitteras till kommunstyrelsen för ytterligare utredning och 
komplettering, att nödvändiga åtgärder vidtas omedelbart för att 
stabilisera ekonomin och att ett långsiktig plan utvecklas för att undvika 
framtida kriser och att inte nya lån upphandlas förrän alla andra möjliga 
åtgärder för att täcka underskottet har undersökts. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-09-30, § 
110: 
 
Att vid behov sälja värdepapper för maximalt 7 miljoner kr för att säkra 
likviditeten och att meddela kommunstyrelsen beslutet 
 
Att uppdra till chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen att utreda om 
investeringen i nytt tak på ridhuset i Jokkmokk kan flyttas fram till 2026 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 110. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-09-23, § 86. 
Kommunstyrelsens beslut 2024-09-16, § 92. 
Tjänsteskrivelse från ekonomichef Axel Landström daterat 2024-09-13. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 122  Dnr 2023:810  


Förslag till fastighetsförsäljning av del av Jokkmokk 9:46 och 
9:47 för industrimark 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att sälja föreslaget markområde till Jokkmokks Allmek AB för 625 000 
kronor, samt   
 
att köparen står för fastighetsregleringskostnaden. 


 ____________ 
 
 Ärendet 
 


Kommunstyrelsen beslutade 2023-10-16, § 138, att sälja ett markområde 
på del av Jokkmokk 9:46 och 9:47 till Jokkmokks Allmek AB för 715 000 
kronor. 
 
Företaget har nu återkopplat om att de önskar justera priset. Efter ett 
samråd så har diskussionen med köpare mynnat ut i en frågan om att 
omförhandla area och frågan om kostnader för fastighetsbildning. Efter ett 
samråd så har diskussionen med köpare mynnat ut i en frågan om att 
omförhandla area och frågan om kostnader för fastighetsbildning. 


 
Företaget bedriver verkstadsmekanisk verksamhet i lokaler som hyrs av 
Jokkmokks kommun. Företaget uppger att kapaciteten och 
utvecklingsmöjligheter begränsas idag av tillgänglig verkstadsyta. Syftet 
med köp av mark är att kunna uppföra en industrilokal om ca. 2000m² samt 
mark för logistik kring deras verksamhet. Företaget har ställt frågan om att 
förvärva fastigheten Jokkmokk 9:46. I handläggningen av ärendet har 
framkommit att delar av fastigheten blir svår att avyttra i sin helhet dels på 
grund av ledningar som passerar fastigheten, samt att det skulle kunna 
innebära hinder för andra närliggande fastigheter att få acceptabel 
tillgänglighet till de verksamheter som inryms i dessa. I dialog med 
företaget har ett förslag på markområde tagits fram där dessa hinder 
avhjälpts. Dessa åtgärder är att ledningsrätter bildas för vatten och 
avloppsledningar inom området och dessa får således ej bebyggas. 
Ledningarnas exakta lägen behöver mätas in i samband med ledningsrätt. 
Markhöjder får heller inte justeras utan dialog med ledningsägaren. 
 
Arealen på området är cirka 10 000 m² och utgörs av både råmark och  
hårdgjord yta.   
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§ 122- fortsättning 
 


Cirka 5 000 m²utgörs av hårdgjord yta och cirka 5000 m² utgörs av råmark. 
Gällande taxa för hårdgjord yta är 100 kr per m²  
Gällande taxa för råmark är 25 kr per m² 
5000m²x100 kr=500 000 kr 
5000m²x25 kr = 125 000 kr 
500 000 + 125 000 = 625 000 kr 


 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunstyrelsen besluta: 
 
Att försälja markerat markområde  till Jokkmokks Allmek AB för 625 000 
kronor.   
 
Att avgöra om säljare kan stå för kostnader för fastighetsbildning. 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 114. 
Tjänsteskrivelse chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-09-26. 
Kommunstyrelsens beslut 2023-10-16, § 138. 
Tjänsteskrivelse från tillväxtchef Stefan Andersson och chef för samhälls- 
och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström daterad 2023-10-12. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslut 2023-10-02, § 123 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2023-08-28, § 98. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Köparen 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
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 § 123 Dnr 2024:1077 
       


Förfrågan från Jokkmokks Jakt & Fiskevårdsförening om bidrag 
för sophämtning efter Pärlälven 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att avvakta med ärendet tills överläggningarna med Jokkmokks Jakt & 
Fiskevårdsförening är färdiga. 


 ___________ 
 


Ärendet 
 


Jokkmokks Jakt och Fiskevårdsförening har inkommit med en förfrågan om 
ekonomiskt stöd för sophämtning efter Pärleälven inom Jokkmokks 
kommun. Föreningen ansvarar för stuganläggningar och bedriver 
verksamhet såsom uthyrning av stugor samt försäljning av fiskekort. De har 
även tidigare mottagit bygdemedel för att rusta upp sina anläggningar. 
 
Avtalet mellan Jokkmokks kommun och Jokkmokks Jakt och Fiske som 
löpte fram till 2023-12-31 stipulerar att föreningen efter avtalets slut skulle 
stå för alla kostnader relaterade till anläggningarna på Laxholmen, inklusive 
sophantering. Kommunfullmäktige beslutade 2019 att kommunen inte 
skulle ha några ytterligare kostnader efter detta datum. Föreningens nya 
begäran om bidrag för sophämtning står därmed i strid med detta beslut. 
För tillfället betalas 10 000 kr i månaden ut löpande för sophanteringen 
men utan avtal och beslut. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunstyrelsen besluta: 
 
Att avslå begäran om bidrag för sophämtning med hänvisning till tidigare 
avtal och beslut som stipulerar att kommunen inte ska bära kostnader för 
Laxholmen efter 2023. 
 
Att överlämna ärendet till fritidsnämnden för fortsatt hantering, om 
föreningen vill framföra en begäran om föreningsstöd enligt de riktlinjer 
som gäller för sådana ansökningar. 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-09-30, § 
112, att uppdra till kommunstyrelsens ordförande, kommunchefen och 
chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen att med Jokkmokks Jakt &  
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§ 123- fortsättning 
 
Fiskevårdsförening diskutera en lösning för sophämtningen efter Pärlälven  
till kommunstyrelsens möte. 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 112. 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-09-17.  
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Ordförande informerar att ett första möte har hållits med Jokkmokks Jakt 
& Fiskevårdsförening och föreslår att kommunstyrelsen avvaktar med 
ärendet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
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 § 124 Dnr 2024:1078 
 


Utveckling av utemiljön kring Östra skolan 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att utarbeta en helhetsplan för utemiljön kring Östra skolan, med sikte på 
att genomföra en insats under sommaren 2025, 
 
att samhälls- och infrastrukturfunktionen samverkar med kultur och 
fritidsförvaltningen kopplat till andra intressenter i området för att 
undersöka möjligheterna till samfinansiering och gemensamt nyttjande av 
den utvecklade utemiljön,  
 
att ge uppdrag till berörda förvaltningar att genomföra en behovsanalys för 
att säkerställa att den framtida utemiljön motsvarar både skolans och 
föreningarnas långsiktiga behov, med hänsyn till hållbarhet och 
kostnadseffektivitet, samt 
 
att en underhållsplan för utemiljön tas fram. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 
Kommunen har identifierat behov av att förbättra och utveckla utemiljön 
vid Östra skolan för elever i årskurs 4–6. I detta sammanhang finns det 
förslag om att genomföra en omedelbar insats med installation av 
exempelvis gungställningar vilket bedöms som befogat. Efter en 
bedömning av fastighetskontorets arbetsbelastning och långsiktiga 
strategiska mål, anser vi att en mer omfattande och integrerad plan för 
utemiljön kan ge större samhällsnytta på sikt. 
 
Skolan ligger i närheten av sporthall och föreningslokaler, vilket öppnar upp 
för möjligheter att skapa en utemiljö som gynnar både skolan och 
föreningslivet. Genom att ta ett helhetsgrepp och inkludera dessa aktörer i 
planeringen kan vi skapa en långsiktigt hållbar lösning som stärker både 
skolverksamheten och fritidsaktiviteterna i området. 
 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström föreslår 
kommunstyrelsen besluta: 
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§ 124- fortsättning 
 
Att utarbeta en helhetsplan för utemiljön kring Östra skolan, med sikte på 
att genomföra en insats under sommaren 2025. 
 
Att samverka med kultur och fritid kopplat till andra intressenter i området 
för att undersöka möjligheterna till samfinansiering och gemensamt 
nyttjande av den utvecklade utemiljön. 
 
Att ge uppdrag till berörda förvaltningar att genomföra en behovsanalys 
för att säkerställa att den framtida utemiljön motsvarar både skolans och 
föreningarnas långsiktiga behov, med hänsyn till hållbarhet och 
kostnadseffektivitet. 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 113. 
Tjänsteskrivelse från chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik 
Fagerström daterad 2024-09-18. 
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Thor-Erling Andreassen (SD) föreslår att en underhållsplan tas fram för 
utemiljön på Östra skolan. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
 
Kopia till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Skolchef Helen Isaksson Spik 
Kultur- och fritidschef Isabel Bävermalm Sandling 
Chef för samhälls- och infrastrukturfunktionen Erik Fagerström 
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§ 125 Dnr 2024:944 


Riktlinjer för bostadsförsörjning 2024-2026 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att anta föreslagna riktlinjer för bostadsförsörjning, enligt lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar, samt 
 
att även se över möjligheter för fler handikapparkeringar i samband med 
det kommande arbetet med införandet av riktlinjerna. 
____________ 


  
Ärendet 


 
Varje kommun ska med riktlinjer planera för bostadsförsörjningen i 
kommunen. Syftet med planeringen ska vara att skapa förutsättningar för 
alla i kommunen att leva i goda bostäder och för att främja att 
ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen förbereds och 
genomförs. Riktlinjer för bostadsförsörjningen ska antas av 
kommunfullmäktige under varje mandatperiod. Förändras 
förutsättningarna för de antagna riktlinjerna ska nya riktlinjer upprättas 
och antas av kommunfullmäktige. 
 
Riktlinjerna baseras på undersökningar av den demografiska utvecklingen, 
marknadsförutsättningar och vilka bostadsbehov som inte tillgodoses på 
den lokala bostadsmarknaden. Under processens gång har diverse 
underlag och information inhämtats från olika avdelningar, det 
allmännyttiga bostadsbolaget, bank och mäklare. Utifrån detta har en 
tjänstemannastyrgrupp och en politisk styrgrupp tagit fram en 
handlingsplan uppdelad i tre övergripande mål: Goda bostäder för alla, 
Främja en diversifierad bostadsmarknad och Attraktiva bostadsmiljöer. 
Varje övergripande mål har tillhörande åtgärder där det specificeras vilken 
politisk instans som ansvarar för åtgärden och vilken funktion/avdelning 
som ansvarar för att åtgärden genomförs.  
 
De föreslagna riktlinjerna skickades på remiss till Länsstyrelsen under 
sommaren och den sammantagna slutsatsen är att riktlinjerna uppfyller 
kraven enligt lagen om kommunernas bostadsförsörjningsansvar och utgör 
en god grund för det fortsatta arbetet med strategisk bostadsförsörjning. 
 
Planarkitekt Matilda Johansson föreslår kommunfullmäktige besluta: 
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§ 125- fortsättning 
 
Att anta föreslagna riktlinjer för bostadsförsörjning, enligt lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar. 


 
 Ärendets beredning 
 


Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 115. 
Tjänsteskrivelse från planarkitekt Matilda Johansson daterad 2024-09-17. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 126 Dnr 2024:41 
 


Förslag till hyresavgifter för kommunala fritids- och 
idrottsanläggningar 
 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att det ska vara avgiftsfritt för ideella föreningar som har idrott för barn 
och unga i sin verksamhet, att använda Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP), 
 
att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 200 kr/timme för övriga ideella 
föreningar, och privatpersoner, 
 
att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 500 kr/timme för företag och 
utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar), 
 
att kommunala verksamheter och övriga skolverksamheter inte ska betala 
avgift till kultur- och fritidsnämnden för verksamhet vid Östras sim- och 
sporthall, ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP), 
 
att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 100 kr/timme, maximalt 3 
timmar per vecka och förening, för pensionärsföreningar, föreningars 
barnverksamhet och föreningar som verkar inom området funktionsrätt, 
 
att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 200 kr/timme för övriga 
ideella föreningar, privatpersoner och skolverksamhet med annan 
huvudman än Jokkmokks kommun, 
 
att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 500 kr/timme för företag 
och utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar), 
 
att kommunala verksamheter inte ska betala avgift till kultur- och 
fritidsnämnden för verksamhet vid Kaitumbadet, samt 
 
att pensionärsföreningar och föreningar som verkar inom området 
funktionsrätt inte ska betala avgift till kultur- och fritidsnämnden för  
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§ 126- fortsättning 
 


verksamhet vid ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 
____________ 


  
Ärendet 


 
Kultur- och fritidsnämnden behandlade 2024-03-20 ett första förslag till 
hyresavgifter för kommunala fritids- och idrottsanläggningar. Nämnden gav 
då fritidskonsulent i uppdrag att utifrån nämndens diskussioner bearbeta 
utkastet till reviderade hyresavgifter för kommunala fritids- och 
idrottsanläggningar. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-06-17, § 65, att den tillfälliga avgiften 
sätts till 100 kronor per timme, maximalt 3 timmar per vecka och förening, 
för pensionärsföreningar och föreningar som verkar inom området 
funktionshinder för badet på Kaitumgården. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 114 föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 
 
Att det ska vara avgiftsfritt för ideella föreningar som har idrott för barn 
och unga i sin verksamhet, att använda Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 200 kr/timme för övriga ideella 
föreningar, och privatpersoner. 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Östras sim- och sporthall, ishallen 
Norrskenet och Idrottsplatsen (IP) till 500 kr/timme för företag och 
utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar). 
 
Att kommunala verksamheter och övriga skolverksamheter inte ska betala 
avgift till kultur- och fritidsnämnden för verksamhet vid Östras sim- och 
sporthall, ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 100 kr/timme för 
pensionärsföreningar, föreningars barnverksamhet och föreningar som 
verkar inom området funktionsrätt. 
 
Att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 200 kr/timme för övriga  
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§ 126- fortsättning 
 
ideella föreningar, privatpersoner och skolverksamhet med annan 
huvudman än Jokkmokks kommun. 


 
Att fastställa hyresavgifterna för Kaitumbadet till 500 kr/timme för företag 
och utomstående myndigheter, samt till 2500 kr för en heldag (mer än fem 
timmar). 
 
Att kommunala verksamheter inte ska betala avgift till kultur- och 
fritidsnämnden för verksamhet vid Kaitumbadet. 
 
Att pensionärsföreningar och föreningar som verkar inom området 
funktionsrätt inte ska betala avgift till kultur- och fritidsnämnden för 
verksamhet vid ishallen Norrskenet och Idrottsplatsen (IP). 


 
 Ärendets beredning 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillutskotts beslut 2024-09-30, § 116. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 114. 
Tjänsteskrivelse från fritidskonsulent Elsa Lindholm Blind daterad 2024-08-
14. 
Kommunfullmäktiges beslut 2024-06-17, § 65. 
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Ordförande föreslår, med instämmande av Henrik Blind (MP), att 
hyresavgifterna för Kaitumbadet för 100 kr/timme för 
pensionärsföreningar, föreningars barnverksamhet och föreningar som 
verkar inom området funktionsrätt gäller maximalt 3 timmar per vecka och 
förening. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 127                  Dnr 2023:1013 


Förslag till mål och riktlinjer för arbetet med 
nationella minoriteter i Jokkmokks 
kommun/Jåhkåmåhke kommuvnna/Jåhkåmåhki 
suohkan 2024-2027 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att avvakta med ärende tills att socialnämnden kommit in med sitt 
yttrande. 
______________________ 
 
Ärendet 
Enligt Lag (2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk 5 b § 
så ska kommuner och regioner anta mål och riktlinjer för sitt 
minoritetspolitiska arbete. 
 
Minoritetsspråksgruppen har arbetat fram förslag på nya mål- och 
riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter i Jokkmokks 
kommun/Jåhkåmåhke kommuvnna/Jåhkåmåhki suohkan 2024-2027. De 
uppdaterade förslaget till mål- och riktlinjerna är mer omfattande och 
detaljerat formulerade än det som gällde 2021-2023. 
 
Minoritetsspråksgruppen kunde dock inte komma till någon konsensus om 
det ska utses en permanent ordförande i samrådsgruppen och överlämnar 
denna fråga till kommunstyrelsen att bestämma. 
 
Arbets- och tillväxtutskottet beslutade 2024-01-29, § 16, att remittera 
förslaget till mål- och riktlinjerna till nämnderna för synpunkter. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2024-02-27, § 11, att yttra sig i 
enlighet med skolchefens förslag. 
 
Samhällsbyggarnämnden beslutade 2024-03-21, § 29, att föreslå att 
kommunfullmäktige antar mål- och riktlinjerna. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslutade 2024-05-20, § 70, 
att avvakta med ärendet till kultur- och fritidsnämnden och socialnämnden 
inkommit med yttranden. 
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§ 127- fortsättning 
 
Socialnämnden beslutade 2024-09-03, § 64, att ta socialtjänstens yttrande i 
beaktande avseende förslag Mål- och riktlinjer för arbetet med nationella 
minoriteter i Jokkmokks kommun 2024-2027. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 124, att anta förslaget 
till yttrande från kultur- och fritidschefen gällande förslaget till mål- och 
riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-09-30, § 117, 
att be socialnämnden förtydliga sitt yttrande med tanke på att det enligt 
lagstiftningen är en rättighet för en enskild att få hela eller väsentlig del av 
äldreomsorgen på samiska. 


Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 117. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 124. 
Socialnämndens beslut 2024-09-03, § 64. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 70. 
Samhällsbyggarnämndens beslut 2024-03-21, § 29. 
Barn- och utbildningsnämndens beslut 2024-02-27, § 11. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-01-29, § 16. 
Tjänsteskrivelse från kommunsekreterare Marcus Sjaggo daterad 2023-01- 
15. 
Förslag till mål och riktlinjer. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
Kopia till 
Socialnämnden 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
Socialchef Björn Wäst 
Socialt ansvarig samordnare Anita Larsson 







                                                                                                                            Sida 25 av 42  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen                                                           2024-10-21 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


 § 128 Dnr 2024:645 
 


Revisionsrapport- Digitalisering 
 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
att integrera digitaliseringsarbetet i kommunens målstyrning, 
verksamhetsplan och årsredovisning kommer att innebära mer 
strukturerade och långsiktiga ekonomiska planeringsmöjligheter, vilket kan 
leda till kostnadsbesparingar och effektivisering på sikt. Det skapar också en 
möjlighet att systematiskt följa upp och säkerställa högre kvalitet i tjänster 
och processer. På kompetensområdet innebär det ett ökat fokus på 
strategisk kompetensförsörjning, kompetensutveckling och tvärfunktionellt 
samarbete, vilket stärker kommunens möjligheter att lyckas med 
digitaliseringen. 


 


 
Ärendet 


 
Revisionen har genomfört en granskning av kommunens arbete med 
digitalisering. Granskningen har inriktats mot styrning, 
kompetensutveckling, uppföljning och åtgärder. 
 
Utifrån genomförd granskning är revisorerna samlade bedömning att 
kommunstyrelsen inte helt säkerställt att arbetet med digitalisering bedrivs 
med tillräcklig intern kontroll. 
 
Efter genomförd granskning lämnar vi följande rekommendationer till 
kommunstyrelsen: 
 
-Tydliggör hur digitaliseringsstrategin ska följas upp av kommunstyrelsen 
-Tydliggör hur nämnderna förväntas omsätta digitaliseringsstrategin i sin 
planering och uppföljning. 
-Säkerställ att kompetensutveckling inom verksamhetsutveckling med hjälp 
av digitalisering kommer alla medhjälpare till del. 
-Överväg att skapa forum för att sprida kunskaps till medarbetare om olika 
verksamheters digitaliseringsinsatser. 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott beslutade 2024-05-20, § 66, 
att uppdra till kommunchefen att utreda ärendet och komma med förslag på 
åtgärder. 


 
Kommunchef Lars Eriksson har berett ärendet. 
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§ 128- fortsättning 
 


Kommunchefens förslag är att bättre använda kommunens ordinarie 
strukturer som målbeskrivning och verksamhetsplan för att där styra, följa 
upp, omsätta digitaliseringsstrategin i planering. Ordinarie strukturer är 
kända och etablerade i organisationen och därmed vedertagna som metod. 
 
Att integrera digitaliseringsarbetet i kommunens målstyrning, 
verksamhetsplan och årsredovisning kommer att innebära mer 
strukturerade och långsiktiga ekonomiska planeringsmöjligheter, vilket kan 
leda till kostnadsbesparingar och effektivisering på sikt. Det skapar också en 
möjlighet att systematiskt följa upp och säkerställa högre kvalitet i tjänster 
och processer. På kompetensområdet innebär det ett ökat fokus på 
strategisk kompetensförsörjning, kompetensutveckling och tvärfunktionellt 
samarbete, vilket stärker kommunens möjligheter att lyckas med 
digitaliseringen. 


 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 118. 
Tjänsteskrivelse från kommunchef Lars Eriksson daterad 2024-09-17. 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-05-20, § 66. 
Skrivelse från revisorerna daterad 2024-04-08. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Revisorerna 
Kommunchef Lars Eriksson 
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 § 129 Dnr 2024:1090 
 


Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Mittimyran 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 


 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Mittimyran från länsstyrelsen. 


Ett förslag till yttrande har tagits fram. 


Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av 
naturreservatet Mittimyran, men betonar vikten av att synliggöra 
naturreservatet på väl planlagda platser för allmänheten för att främja 
friluftsliv, rekreation och naturturism.  


Trots att det inte verkar finns markerade stigar eller andra anordningar för 
friluftslivet, är kommunen positiv till att länsstyrelsen regelbundet föreslår 
att utvärdera behovet av sådana anläggningar för att underlätta friluftsliv 
och förebygga slitage på naturen. 


Jokkmokks kommun vill poängtera att då privata markägare berörs, är det 
viktigt att dessa har fortsatt tillgång till området på ett sådant sätt att det 
inte försvårar åtkomsten.  


Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar besökare om 
sophantering via reservatets informationstavlor, hemsidan och appen 
Naturkartan för att minska nedskräpning. 


Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering inte ska ske 
inom naturreservat. 


Ärendets beredning 


Förslag till yttrande. 
Förslag bildande av naturreservatet Mittimyran inkommit 2024-09-25. 
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§ 129- fortsättning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 130 Dnr 2024:1097 
 


Yttrande över förslag till bildande av naturreservatet 
Stenträsket 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 


 
Ärendet 
 
Jokkmokks kommun har fått ett förslag till bildande av naturreservatet 
Stenträsket från länsstyrelsen. 


Ett förslag till yttrande har tagits fram. 


Jokkmokks kommun har inga invändningar när det gäller bildande av 
naturreservatet Stenträsket, men Jokkmokks kommun har några 
kommentarer.  


Jokkmokks kommun har inga invändningar mot bildandet av 
naturreservatet Stenträsket, men betonar vikten av att synliggöra 
naturreservatet på väl planlagda platser för allmänheten för att främja 
friluftsliv, rekreation och naturturism.  


Trots att det inte verkar finns markerade stigar eller andra anordningar för 
friluftslivet, är kommunen positiv till att länsstyrelsen regelbundet föreslår 
att utvärdera behovet av sådana anläggningar för att underlätta friluftsliv 
och förebygga slitage på naturen. 


Jokkmokks kommun förutsätter att länsstyrelsen informerar besökare om 
sophantering via reservatets informationstavlor, hemsidan och appen 
Naturkartan för att minska nedskräpning. 


Jokkmokks kommun anser generellt att mineralprospektering inte ska ske 
inom naturreservat. 


Ärendets beredning 


Förslag till yttrande. 
Förslag bildande av naturreservatet Stenträsket inkommit 2024-09-30. 
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§ 130- fortsättning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Utredare Marietta Wennberg 
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 § 131 Dnr 2023:98 
 


Val av ny ledamot i minoritetsspråksgruppen 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att ånyo bordlägga ärendet. 


 ____________ 
  


Ärendet 
 
Kommunstyrelsen har att utse en ny ledamot i minoritetsspråksgruppen 
efter Catharina Thuresdotter (S) som avsagt sig sin plats. 
Minoritetsspråksgruppen är kommunens samrådsgrupp i arbetet med 
nationella minoriteter. 
 
Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens beslut 2024-09-16, § 114. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


 
 
 
Kopia till 
Kommunstyrelsen 
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 § 132 Dnr 2020:1085 
 


Motionssvar – Spara snö och bygg ut vattenledning för 
konstsnö 


  
Kommunstyrelsen beslutar föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att inkludera förslaget avseende konstsnöanläggning runt halva 
Talvatissjön i den investerings- och underhållsplan som ska tas fram inom 
kultur- och fritidsnämnden, samt 
 
att motionen därmed anses besvarad. 


 ____________ 
 


Ärendet 
 


En motion har inkommit från Karin Vannar och Fia Kaddik (bägge SV). 
 


Vårt förslag är att bygga ut en befintlig vattenledningsbana runt sjön 
Talvatis/Dalváddis slingan 3 km. Dels är det närheten till sjön som gör det 
möjligt att tillverka konstsnö. Samt att även införskaffa snötäckdukar som 
Kåbdalis har, för att man ska kunna spara snö. 
 
Eftersom Jokkmokks Skidklubb är landets äldsta klubb borde vi också 
kunna göra en sådan investering för att komma igång tidigare med 
längdskidåkning för våra barn- och ungdomar och seniorer. Men även för 
övriga skidåkare i landet. 
 
Kan Idre, Bruksvallarna och Kåbdalis kan vi också komma igång med ännu 
mer snötillverkning och sparande av snö. 
 
Vi föreslår: 
 
-Att bygga en vattenledningsbana runt sjön Talvatis/Dalváddis, 3 
kilometerslingan för tillverkning av konstsnö. 
-Att införskaffa täckdukar för lagring av snö som körs ut med pistmaskin 
på hösten.  
 
Fritidschef Ann Enberg har berett motionen. 
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§ 132- fortsättning 
 
Säsongen 2020 började snötillverkningen tidigt och det sammanföll med 
att kommunens nya pistmaskin levererades.  


 
Pistmaskinen kördes under perioden med snötillverkning ca 80 timmar, 
förbrukningen av diesel vid körning i konstsnö är ca 25 l/timme, utöver 
det tillkommer kostnader för vaktmästarna. Totalt kostade 
snötillverkningen kultur- och fritid 43 000 kr. 
 
Jokkmokks Skidklubb införde spåravgift, det är ett beslut som sektionen 
tog utan att kontakta Jokkmokks kommun, vi får inte glömma att 
anläggningen ägs och sköts av Jokkmokks kommun och anläggningen är 
till i första hand våra medborgare som gratis ska kunna utnyttja 
anläggningen, ska en avgift tas ut bör det beslutet tas av kultur- och 
fritidsnämnden och där efter kommunfullmäktige. 
 
Kontakt har tagits med Luleå Kommun kultur- och fritid som har en 
konstsnötillverkning på Ormberget. När Luleå kommun för 10 år sedan 
gjorde en konstsnöslinga på 2,5 km kostade det 5,8 miljoner, de tar 
vattnet från fjärden nedanför Ormberget där det byggdes ett pumphus, 
de har 3 snökanoner. När snön sedan är gjord har dom traktor som kör ut 
snön efter banan och pistmaskinen planar ut snön så att det blir 20–30 cm 
tjocklek. Även brunnar har gjorts för avrinning. För att starta 
tillverkningen ska det under 3 – 4 dagar vara -4 till -5 C. 
 
Kontakt har tagits med gatukontoret i Jokkmokk, ska vattenrör grävas ner 
efter spåret måste även här ett pumphus byggas så att vattnet trycks runt 
ett förslag är att vi kan ha brandposter där snökanonerna kan kopplas på. 
 
Beräknad kostnad 1 500 – 2 000 kr/m totalt 4,5 – 6 miljoner inga 
kostnader för snökanoner inräknad. 
 
Kontakt har tagits även med Kåbdalis Skidliftar ang. täckdukar dessa 
importeras från Italien och enligt Johan Gunnarstedt bör man kontakta 
någon som sparar snö för att få de rätta tipsen för att klara av att spara 
snö. Någonstans måste vi även hitta ytan där vi kan spara snön, helst inte 
på skidstadion. 
 
Fritidschef Ann Enberg föreslår: 
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§ 132- fortsättning 
 


Att ej avsätta pengar till en permanent konstsnöanläggning runt 
Talvatissjön, kostnaden är alldeles för hög i proportion till skidspårens 
användande. 
 
Att ej avsätta pengar till att spara snö. 


 
Att avsätta 50 000 kronor till att täcka kostnaderna för maskinen och 
vaktmästarna under perioden som konstsnö produceras. 


 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-11-01, § 74, att återremittera ärendet 
för en ta fram en konsekvensanalys på att ej genomföra förslaget och 
utreda hur många som åker skidor på spåret. 
 
Fritidskonsulent Ann Enberg har berett återremissen. 
 
Kultur- och fritid har haft en besöksräknare (ecocounter) utsatt efter ett av 
skidspåren i Talvatis området under perioden 2022-01-01 – 2022-04-27.  
 
Det finns flera spår i området men vi har valt att sätta räknaren lite längre 
bort från skidstadion, men efter elljusspåret, det viktiga är att räknaren 
inte flyttats utan den har varit placerad på samma plats i nästan 4 
månader, vilket innebär att det blir en rättvis bild över det spårets 
besökare. 
Besöksräknaren har registrerat 2 482 besök. Systemet har räknat ut att ett 
dagligt medelvärde är 21 st. 


 
Jämför vi månaderna med varandra ser vi att januari har flest antal 
besökare 870 medelvärde 28 st. Flest antal besökare söndag 23 januari 
med 55 st. 
 
Februari 621 besök, medelvärde 22 och flest antal besökare 8 februari med 
53 besök, färre besök under februari men har ett mindre antal dagar än 
andra månader. 
 
Mars 671 besök, medelvärde 22 och flest antal besökare 25 mars med 63 
besök, temperaturen var mellan -2 - + 5., dagen före Nordenskiölds loppet 
så då var det säkert några tävlande som var och provade spåret. 
April 267 besök, medelvärde 10 och flest besökare 11 april med 26 besök. 
 
Hur vi ska analysera varför antalet besökare minskar, kan vara så enkelt att 
i januari ska vi alla försöka börja ett nytt liv och röra på oss mer och sedan  
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§ 132- fortsättning 
 
kommer verkligheten i kapp oss, eller att skidåkarna ska åka vasaloppet 
men då borde det ha varit ungefär lika många i februari som i januari. Av 
alla som åkt i spåret har ett antal åkt mer än ett varv vid varje tillfälle.  
 
Självklart vore det bra för barn och ungdomar att komma på snö tidigt, 
men är det motiverat bygga upp en permanent konstsnöanläggning? Om 
medeltalen för anläggningen ligger mellan 10 – 28 besök/månad och flest 
besökare är dagen innan Nordenskiöldloppet med 63 besök då är det inte 
realistiskt att kosta på 4 - 6 miljoner? 


 
Kostnaden för en anläggning som planeras att hålla i 20 år till en kostnad av 
6 miljoner blir avskrivningen 300 000 kr/år till det tillkommer internräntan 
som nästa år är 1,25% men enligt ekonomikontoret kan den  
troligtvis bli högre, mest troligt hamnar kostnaden under kultur- och 
fritidsnämnden som måste hitta den utgiften inom sin ram. 
 
Andra alternativ kan vara att föreningar som har skidträning för barn- och 
ungdom kan söka bidrag från Jokkmokks kommun till träningsläger. 
 
Fritidskonsulent Ann Enberg föreslår: 


 
Att ej avsätta pengar till en permanent konstsnöanläggning runt 
Talvatissjön, kostnaden är alldeles för hög i proportion till skidspårens 
användande, och 
 
Att ge kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att titta över bidragen för 
Idrottsutveckling till föreningar, se över möjligheten till att ge bidrag till 
träningsläger för barn- och ungdomar till närmaste konstsnöanläggning i 
Norrbotten i början av säsongen. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-13, § 37, att återremittera 
ärendet för att utreda kostnaden och möjligheten att bygga en 
konstsnöanläggning runt halva Talvatissjön. 
 
Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-09-03, § 117: 
 
Att inkludera förslaget avseende konstsnöanläggning runt halva 
Talvatissjön i den investerings- och underhållsplan som ska tas fram inom 
kultur- och fritidsavdelningen. 
 
Att motionen därmed anses besvarad. 
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§ 132- fortsättning 
 


Ärendets beredning 
 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskotts beslut 2024-09-30, § 119. 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-09-03, § 117. 
Tjänsteskrivelse från fritidskonsulent Elsa Lindholm Blind daterad 2024-08-
05. 
Kommunfullmäktiges beslut 2022-06-13, § 37. 
Kommunstyrelsens beslut 2022-05-30, § 79. 
Tjänsteskrivelse från fritidskonsulent Ann Enberg. 
Kommunfullmäktiges beslut 2021-11-01, § 74. 
Kommunstyrelsens beslut 2021-09-13, § 126. 
Tjänsteskrivelse från fritidschef Ann Enberg daterad 2021-07-05. 
Kommunfullmäktiges beslut 2020-12-14, § 112. 
Motion från Karin Vannar och Fia Kaddik (bägge SV) inkommen 2020-12-
14. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Kommunfullmäktige 
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 § 133 Dnr 2024:1128 


Remissvar angående undersökningstillstånd för Ruotevare nr 
101 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
att avge yttrande i enlighet med upprättat förslag. 
 


 
Ärendet 


Remiss angående undersökningstillstånd för område Ruoutevare nr 101 har 
inkommit till Jokkmokks kommun. Området för undersökningstillståndet 
ligger inom Kvikkjokk-Kabla fjällurskogs naturreservat. 


 
Ett förslag till yttrande har tagits fram. 


 
Först några reflektioner. Bergsstatens funktion uppfattar vi i Jokkmokk, är 
att tillstyrka alla undersökningstillstånd som dyker upp och berör 
Jokkmokks kommun. Jokkmokks kommun har svarat på ett antal remisser 
de senaste åren med ett litet medskick som handlar om att när tillstånd 
beviljas så skall information gå ut till Jokkmokks kommun, berörda 
markägare och markanvändare. (Se nedan). 
 
Bergsstatens respons på denna hovsamma begäran är att likna med att de 
”skickar fingret” till Jokkmokks kommun. Bergsstatens fullständiga 
ignorerande av Jokkmokks kommuns begäran kan knappast anses värdigt 
en statlig myndighet. Här ställer vi från Jokkmokks kommun frågande till 
denna nonchalans mot oss och kräver en förklaring. 
 
Så till ärendet om Ruoutevare. I handlingarna så hänvisar till allabolag.se 
för att ta del av det sökande företagets status. Det finns dock inte med i 
det underlag som Jokkmokks kommun erhållit. Vid en slagning på 
allabolag.se så framkommer det att företaget är ett s.k. 25.000 
kronorsbolag. Det finns registrerat F-skattsedel 2023-02-16. Däremot ingen 
momsregistrering. Bolaget visar heller inte upp någon omsättning eller 
något eget kapital förutom insatsen vid bolagsbildningen. I företaget finns 
en person registrerad som både VD och enda styrelseledamot. I övrigt 
ingen anställd. 
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§ 133- fortsättning 
 
Jokkmokks kommun säger nej till företagets ansökan om 
undersökningstillstånd av ett antal anledningar. 
 
Området i fråga ingår Kvikkjokk-Kabla Fjällurskogsreservat. Det anses höra 
till den fjällnära regionens mest skyddsvärda områden. Inga vägar bryter in 
i området och Jokkmokks kommun avstyrker alla förfrågningar om sådana. 
Området är viktigt för den renskötsel som bedrivs i området och här pågår 
en årlig dialog mellan kommunen och berörd sameby om hur vi hanterar 
det, för att undvika och minimera påverkan. 
 
Det är också ett viktigt område för många kommunmedborgares rekreation 
och friluftsliv. 
 
Det företag som söker visar ingenstans att det finns kunskap, 
lokalkännedom eller ekonomi för det sökta undersökningstillståndet. 
Här nedan följer också de små anslag till information och krav som vi 
begärt vid tidigare remissvar och som Bergsstaten aldrig tagit någon som 
helst notis om. Dessa gäller även i detta fallet som vi bestämt avstyrker. 
 
• Om Bergsstaten ger tillstånd så skall dialog föras med rennäringen 


innan arbetet påbörjas. 
• Det skall redovisas hur återställning vad gäller markpåverkan ska ske, 


samt ekonomiska medel för detta ska finnas deponerat hos berörd 
myndighet. 


• Hur ersättning till markägare och markanvändare sker ska redovisas 
innan undersökningarna inleds. 


• Företaget ska bekosta och tillhandahålla information till berörda 
markägare/markanvändare samt Jokkmokks kommun innan 
undersökningarna startar.  


• Företaget ska bekosta syn av området med berörda 
markägare/markanvändare och Jokkmokks kommun när 
undersökningarna är färdiga för att parterna ska kunna se att 
återställningsarbetena har utförts och att ingen oförutsedd skada har 
lämnats inom obehandlad.  


 
Därför säger Jokkmokks kommun bestämt nej till denna ansökan om 
undersökningstillstånd. 
 
Ärendets beredning 
 
Förslag till remissvar. 







                                                                                                                            Sida 39 av 42  
      SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
                                                                              Sammanträdesdatum 
Kommunstyrelsen                                                           2024-10-21 
_________________________________________________________________ 
 


 
 


Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande  


§ 133- fortsättning 
 
Remiss på undersökningstillstånd för Ruotevare nr 101. 


 
Överläggningar i kommunstyrelsen 
 
Birgit Meier Thunborg (M) yttrar sig över utformningen av yttrandet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kopia till 
Samhällsbyggarchef Patrik Sundberg 
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 § 134 
 
Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att lägga ärendet till handlingarna. 
____________  
 
Ärendet 


 
Kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
 
1.09 Beslut om yttrande av större betydelse till myndighet som inte ska 
beslutas av andra 
 
Beslut 2024-09-30, § 120, Yttrande över förslag till bildande av 
naturreservatet Snipalandet 
 
Beslut 2024-09-30, § 121, Yttrande över förslag till bildande av 
naturreservatet Brännlandet 
 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman 
 
1.12 Övrigt yttrande av betydelse som på grund av ärendets innehåll kan 
bedömas utan behandling i kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
 
Yttrande på avgränsningssamråd gällande ny markförlagd vätgasledning 
mellan Letsi och Luleå 
 
Kommunsekreterare Marcus Sjaggo 
 
1.14 Beslut om remittering av motion och medborgarförslag till vederbörlig 
handläggare, nämnd eller kommunalt bolag 
 
Medborgarförslag – Spånga Jarrestigen (dnr 2024:1006) 
Beslut: Ärendet bereds av fritidskonsulent Elsa Lindholm Blind och besvaras 
av kommunstyrelsen 
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 § 135 


Övriga anmälningsärenden 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att lägga redovisade anmälningsärenden till handlingarna.  
_____________  
 
Ärendet 
 
Nedanstående delgivningar anmäls till sammanträdet.  
 
1.     Från Riksantikvarieämbetet 


- Yttrande angående ansökan om nätkoncession för ledningen 
Porjusberget-Naalojärvi i Jokkmokk 


 
2.     Från Länsstyrelsen 


- Beslut av avslå bygdemedelsansökan gällande byte av tak till 
Talvatisgården då den redan genomförts vid ansökningstillfället 


 
3.    Från Gällivare kommun 


- Redovisning årsplanering/verksamhetsuppföljning från Lapplands 
överförmyndarnämnd 


 
4.  Från Samernas Utbildningscentrum 


 -  Skrivelse om verksamhetsbidrag för 2025 
 


5.  Från kommunfullmäktige 
 -  Beslut 2024-09-23, § 87, beslut att utse Marina Eriksson (S) som ny 
ersättare i kommunstyrelsen 


 
6.  Från kultur- och fritidsnämnden 


 -  Beslut 2024-09-03, § 130, uppföljning av internkontrollplan 2024 
 


7.  Från kommunstyrelsens arbets- och tillväxtutskott 
 -  Beslut 2024-09-30, § 107, beslut att meddela kommunstyrelsen 
angående underskott i budgeten för feriearbetena 
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 § 136 


 Kommunalråden och kommunchefen informerar 
 
  Kommunstyrelsen beslutar 
 
  att lägga informationen till handlingarna. 


____________  
 
Överläggningar i kommunstyrelsen 


 
Kommunstyrelsens ordförande Roland Boman (FJK), kommunstyrelsens 
vice ordföranden Henrik Blind (MP) och kommunchef Lars Eriksson 
informerar om senaste tidens arbete.  
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